
RADA QMINY
w Daszynie

PROTOKOL NrVH/2015
z obrad VH nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 4 marca 20l5r.

Ad.l

Przewodnicz^cy Rady —Marek Chwialkowski otworzyt obrady VII nadzwyczajnej sesji
Rady Gminy w Daszynie.
Powital przybytych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wqjta -Zbigniewa Wojtera,
Sekretarza Gminy -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek.

Przewodniczajsy stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy wniej 14 radnych tj.93% ustawowego skladu Rady. Nieobecna radnaMalgorzata
Grabowska.

Przewodnicza_cy Rady odczytal \vniosek Wqjta o zwolanie nadz\vyczajnej sesji. Nast?pnie
przedstawil porzqdek obrad wynikaja_cy z wniosku o zwolanie nadzwyczajnej sesji.
Porzqxlek obrad:
1. Otvvarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Podj?cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na
lata 2015-2030.
3. Podje_cie uchwaly w sprawie zmian do budzetu Gminy Daszyna na rok 2015
4. Zakonczenie obrad.

Radny H.Dabrowski zwrocil uwag? na fakt nie poddal pod gtosowanie porzajdku obrad.
Przewodniczacv odpowiedzial. ze porzajdku obrad nadzwyczajnej sesji nie potwierdza si?
przez glosowanie. Zmiany w porzajdku takiej sesji mozna wprowadzic na wniosek
wnioskodawcy lub za zgoda \vnioskoda\vcy zwolania nadzwyczajnej sesji.
Radny RDabrowski zglosil UTiiosek o poszerzenie porzajdku obrad o punkt ,,Udzielenie przez
Rad§ pemomocnictwa radnym Dajbrowskiemu i Dymnemu w zwia_zku z majacym si? odbyc
posiedzeniem Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lodzi w sprawie rozpatrzenia
skargi zlozonej przez radnych Da,browskiego i Dymnego napodj?ta_wdniu31 stycznia2015
r. uchwal? o uchwaleniu budzetu grniny na 2015 r. Radny odczytal otrzymane zawiadomienie
o majacym si? odbyc posiedzeniu koleguim w dniu dzisiejszym tj. 4 marca 2015 r.. Obaj
radni wezma^ udzial w posiedzeniu kolegium., ale bez pemomocnictwa b?da_ tylko w
charakterze obserwatora bez prawa glosu.
Radny T.D^^mlv zapytal Wqjta, jako wnioskodawcy nadzwyczajnej sesji czy wyraza zgod?
na poszerzenie porzajdku obrad o punkt dotycza_cy udzielenia pemomocnictwa.
Wojt odpowiedziat ze skoro radni otrzymali zawiadomienie o posiedzeniu Kolegium RIO
moga_ w nim uczestniczyc. Zdaniem wqjta nie ma potrzeby wprowadzania do porza_dku obrad
tego punktu.
Radny T.Dymny sUvierdzil, ze rozumie decyzj? wojta o odmowie \vprowadzenia pod obrady
punktu dotycza^cego udzielenia pelnomocnictwa. Jest to \vynikiem obawy, ze ktos zabrala by
glos w tej sprawie przed Kolegiimi RIO, a bylo by to nie wygodne dla wojta.

Ad.2
Skarbnik Gminy odczytala uchwal? Nr VTI/27/2015 w spra\vie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030. Poinformowala, ze tresc zalaeznika nr 1 do
uchwaly w zakresie roku 2015 jest tozsama z proponowanymi zmianami w uchwale
dotycza_cej zmian w budzecie gminy Daszyna na 2015r., ktora b?dzie omawiana w nast?pnym
punkcie obrad.
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Natomiast co do roku 2017 to pojawia si§ sprzedaz mienia, ktora jest zmniejszona w roku
2015 r. W zala_czniku nr 2 ujeto inna^ klasyfikacj? wydatkow na budow? gazociajju poniewaz
me ma dofinansowania zewnetrznego.
Skarbnik Gminy odczytala objasnienia do WPF-u, ktore radnj otrzymali \vraz z zaproszeniem
na sesj?.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze przeanalizowal otrzymana prognoz? fmansowa^z prognoza z
21 listopada 2014 r. Okazuje sie. , ze w 2014 r planowano dochody gminy na 2027 r. w
wysokosci 37.000,000 zl, aw roku 2015 planuje si? na2027r. dochody w wysokosci
14.000.000 zl . Nasuwa si? pytanie w jakim swiecie my zyjemy. Zadluzenie gminy \vynosi
13.870.000 zl plus 6.000.000 zl sprzedaz zwrotna.
Wcjt powiedzial, ze przedsta\vione przez radnego zadluzenie jest nie prawdziwe i nie ma
odzwierciedlenia w dokumentach dotycza_cych budzetu gminy. Jezeli chodzi o zmniejszenie
wartosci prognozowanych dochodow to wynika z wykreslenia elektrocieplowni. Obecnie
omawiane zmiany do WPF-u odnosza^ si? do uchwaly podj?tej w dniu 30 stycznia 2015 r.,
a nie z listopada 2014 roku. Z powodu wykreslenia inwestycji budowy elektrocieplowni
planowane dochody gminy zostaly zmniejszone o 20.000.000 zl.
Radny T.Dymny st\vierdzil, ze cale szcz^scie, ze nie ma elektrocieplowni. W przeciwnym
razie gmina poniosla by wydatki, a dochody byly by takie jak z pozostaly dotychczasowych
inwestycji, czyli niewielkie.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze w uchwale z 30 stycznia 2015 r. o WPF-ie byla
planowana kwota 2.700.000 zl na budowy elektrocieplowni i kwota ta nadal pozostaje.
W wydatkach na zadania Daszyna Krainq. OZE jest wpisana inna kwota niz w materialach ze
stycznia2015r.
Skarbnik Gminy powiedziala, ze w WPF-ie z 30 stycznia 2015 r. nie wie.cej si? nie zmienilo
niz to co przed ch\vila_ przedstawila w objasnieniach do uchwaty.
Zakonczono dyskusje..
Przewodnicza^cy odczytal uchwal? Nr VII/27/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej na lata 2015-2030 i poddal uchwal? pod glosowanie.
Uchwale. przyjeto \vi?kszoscia^glosowprzy 9 ,,za"., 2 ,;przeciw" i 3 ,,wstrzymujajDych".

Na obrady sesji przybyta radna M.Grabowska -obecnych 15 radnych.

Ad.3
Skarbnik Gminy odczytala uchwal? Nr VII/28/2015 w spra\vie zmian do budzetu Gminy
Daszyna na 2015 r., ktora radni otrz^Tnali wraz z zaproszeniem na sesj?
Radny T.Dymny poprosil o szczegolowe omowienie zmian.
Skarbnik Gminy przedsta\vila szczegoly proponowanych zmian w zakresie dochodow i
wydatkow roku 2015, ktore dotyczyly: dotacji na wyposazenie hali w Daszynie, srodki z
PROW w zwiazku z zakonczeniem inwestycji, zmniejszenie srodkow na gazocia_g (brak
porozumienia z Klodawa^, zmniejszenie wplywow z rytulu sprzedaz^' mienia, wprowadzono
27vvrot podatku VAT, zwi?kszono rezerwe, ogoln^ zmniejszono srodki wlasne dla GOPS w
z\via_zku z otrzymaniem na ten eel dotacji, wprowadzono wolne srodki z roku ubieglego.
Na prosb? radnego proponowane zmiany omowiono jeszcze raz ziniany z wyszczegolnieniem
rozdzialow i paragrafow.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze sesja po raz kolejny zostala zwolana jako nadzwyczaj w
sposob niezgodny ze statutem. Radni otrzymali opinie radcy prawnego w tej kwestii, ktorej
tresc jest smieszna. Radny poprosil o przedstawienie Radzie pisma z RIO obliguj^cego wojta
do zxvolania sesji i wprowadzenia przedstawionych zmian.
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Wqjt odpowiedzial, ze podstawa do zwolania nadzwyczajnej sesji byly wskazania Kolegium
RJO w Lodzi na ostatnim kolegium dotycza^cym uchwal Gminy Daszyna. Wpjt uczestniczyl vv
posiedzeniu kolegium, na ktorym zobligowano gmine^ do zdj^cia dochodow z gazu dla
Klodawy z powodu braku porozumienia mie^dzygminnego. Wczesniej w przypadku Witonii
nie kwestionowano listu intencyjnego. Teraz RIO wymaga aby bylo podpisane porozumienie.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze rada obraduje nad zmianami do budzetu, ktory nie jest
prawomocny, poniewaz zostal uchwalony na sesji zwolanej nie zgodnie ze statutem. Wojt nie
czekajap na pismo z RIO przedstawia zmiany, aby pokazac jaka ma \vtadz? nad rad^. Radny
poprostf o przedstawienie pisma z RIO o koniecznosci wprowadzenia zmian.
Wojt ponownie odpowiedzial., ze byiy to zalecenia przedstawione na posiedzeniu Kolegium
RIO w Lodzi, w ktorym uczestniczyl.
Radny T.Dymny byl zaskoczony faktern, ze od 25 lutego 2015r. kiedy to mialo miejsce __ -
posiedzenie Kolegium RIO w sprawie uchwal budzetowych gminy Daszyna nie wplyn^lo do
gminy zadne oficjalne pismo o koniecznosci dokonania zmian w budzecie i WPF-ie.
Radny stwierdzit, ze jest zaniepokojony faktem, ze w ci^gu miesia^ca od uchwalenia budzetu i
WPF-u wojt zmniejsza dochody gminy o 976.000 zl. Czy nie prowadzi to do s>taacji jaka
miala miejsce na koniec grudnia 2014 r. kiedy to RIO w ramach nadzoru zmniejszylo
dochody gminy Daszyna o 15.000.000 zl.
Radny H.Dabrowski zapytal w jaki sposob zostalo oszacowane zmniejszenie dochodow ze
sprzedazy majatkowej.
Wojt Gminy powieidzial, ze zmniejszono wartosc sprzedazy mienia w zwi^zku z odsta^pieniem
od sprzedazy w 2015 roku zabudowanej dzialki nr 44/3. Wartosci \vynikaja^z wyceny
rzeczoznawcy. Rzecza^ normaln^. sa_ zmiany w budzecie. W ci^gu roku b^d^ jeszcze
\vielokrotnie. Najwazniejsze jest realizowanie planowanych zadan np. remont drag.
Radnv H.Dabrowski zapytal, jak jest sytuacja z dzialk^. nr 43 w Daszynie za Gruau, ktora
widnieje w wykazie planowanych do sprzedazy w 2015 roku, a jednoczesnie podj^ta zostaia
w listopadzie ubieglego roku uchwala o wydzierzawieniu na cele rolnicze i zawarto umow^
dzierzawy .
Wojt wyjasnil, ze potencjalny nabywca tej dzialki zakupil w ubiegtym roku dwie inne dzialki
za Gruau. Jest nadal zainteresowany kupnem dzialki nr 43, ale przeszkoda^jest sa^siednia
dzialka. Wojt podpisal umow? dzierza\vy z dotychczasowym dzierzawca aby ziemia nie
lezala odtogiem. Dzierzawca zna sytuacje i ma swiadomosc, ze moze nastajjic koniecznosc
odstajpienia od dzierza\vy.
Zakonczono dyskusj?./
Przewodniczapy odcz34al uchwal? Nr VII/28/2015 wspra\\de zmian w budzecie Grniny
Daszyna na 2015 r. i poddal pod glosowanie.
Uchwal? przyjejx) wi^kszoscia^ glosow przy 9 ,,za", 2 ,,przeciw" i 4 ,,wstrzymuj^ce".

Ad.4
W zwiajzku z \vyczerpaniem porza^dku obrad Przewodnicza^cy Rady zamknal obrady VII
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie .

Protokolowala:
D. Kazm ierczak


